
Gemeenteraad Gooise Meren 
Schriftelijke vragen ex. artikel 33 Reglement van Orde 

 

Opvattingen van het college of burgemeester ex. artikel 33 Reglement van Orde. De griffie zorgt voor verspreiding. 

Beantwoording volgt zo snel mogelijk en in ieder geval binnen 4 weken. 
 
Beantwoording is openbaar/niet openbaar (doorhalen wat niet van toepassing is). 
 

Naam en fractie: Maarten Balzar / D66 

Datum indiening: 23 januari 2024 

Datum antwoord: 4 maart 2024 

Onderwerp: Overlast door Schiphol i.v.m. Groot Onderhoud Kaagbaan  

 
Inleiding: 
 

Zoals ongetwijfeld bekend bij het college gaat volgende maand het groot onderhoud Kaagbaan (Schiphol) van start. Zie 

‘Groot Onderhoud Kaagbaan (06/24) - BAS (bezoekbas.nl)’. D66 maakt zich al lang grote zorgen over o.a. de 

toegenomen geluidsoverlast en gezondheidsproblematiek van/door Schiphol. Inwoners van Gooise Meren ervaren 
(toegenomen) overlast (zie ook presentatie van de schipholgroep 13 september 2023 op de politieke avond van Gooise 
Meren). Nu lijkt het onvermijdbaar dat overlast nog groter gaat worden. 
 
Vraag 1 
In het mede door D66 geformuleerde coalitieakkoord 2022-2026 staat ‘We werken aan een betere luchtkwaliteit en aan het 
verminderen van geluidsoverlast’. Ten aanzien van het groot onderhoud op Schiphol, is het college op de hoogte (gebracht) 
van deze ontwikkelingen op Schiphol? Op welke manier heeft het college dit vernomen? Heeft het college informatie dat de 
renovatie voor meer overlast in Gooise Meren gaat zorgen? Zo ja, welke acties neemt het college om overlast voor de 
inwoners van Gooise Meren (en daarbuiten) te voorkomen? Wanneer heeft het college deze acties ondernomen? Graag 
verkrijgen wij schriftelijke onderbouwing (middels verslagen etc.) van deze acties. 
 
Antwoord 
Schiphol communiceert via diverse kanalen over de planning van het groot onderhoud van banen, ook van het op handen 
zijnde groot onderhoud van de Kaagbaan van 19 februari toe 25 april: website, sociale media, huis en huisbladen etc.. Als 
deelnemer aan de BRS (Bestuurlijke Regie Schiphol) worden we op de hoogte gehouden van alle ontwikkelingen rond 
luchthaven Schiphol, inclusief baanonderhoud. We kunnen ook input leveren aan de BRS.  
 
Het onderhoud van de Kaagbaan betekent dat het vliegverkeer via andere banen zal moeten landen en vertrekken. Dit kan 
inhouden dat de Buitenveldertbaan meer gebruikt zal worden, waardoor er extra vliegbewegingen boven met name Muiden 
mogelijk zijn. Om de overlast te beperken is Schiphol nog bezig te zoeken naar operationele maatregelen. Gooise Meren 
dringt in BRS verband aan op het nemen van deze maatregelen. Knelpunt is dat Schiphol zich moet houden aan het 
afgesproken aantal vliegbewegingen, wat het vinden van passende maatregelen lastig maakt.  
 
Gooise Meren heeft als lokale overheid zelf weinig eigen middelen in handen om overlast door vliegverkeer aan te pakken.   
Daarom vragen wij in het groter verband van de BRS aandacht te vragen voor de overlast van het vliegverkeer om zo in 
samenspraak met de verantwoordelijke ministeries te ijveren voor minder hinder.   
 
Vraag 2 
In hoeverre lukt het de Gemeente Gooise Meren om bij de bekende tafels, zoals de bestuurlijke regiegroep Schiphol (BRS), 
maatschappelijke raad Schiphol (MRS oftewel opvolger van de ORS) en/of de omgevingsraad Schiphol (ORS), een succesvol 
geluid af te geven ten aanzien van de belangen van de inwoners van Gooise Meren (en daarbuiten)? Wat is concreet bereikt? 
Graag documentatie hiervan? 
 
Antwoord 
Op dit moment zijn de BRS en de MRS de gremia waarin de zogenaamde landsbelangen ten opzichte van de belangen van de 
luchtvaart worden bewaakt. Daarbij is Gooise Meren onderdeel van de BRS en is de belangenorganisatie Minder Hinder 
Gooise Meren vertegenwoordigd in de MRS. De BRS is een bestuurlijk gremium; de MRS is een gremium voor organisaties 
van inwoners, die gevraagd en ongevraagd advies geven aan de minister over ontwikkelingen rondom Schiphol. De doelen 
van de BRS en de MRS lopen deels parallel. Als Gooise Meren laten we onze stem horen in de BRS. Inwonersorganisaties zijn 
aan zet als het om de MRS gaat.  
 
De BRS werkt samen met diverse ministeries aan het programma NOVEX regio Schiphol, dat tot doel heeft de leefomgeving 
in de Schipholregio te verbeteren. Dit heeft inmiddels geleid tot een Uitvoeringsagenda, met onder meer maatregelen op het 
vlak van geluid en luchtkwaliteit.  
 

https://bezoekbas.nl/nieuws/groot-onderhoud-kaagbaan-06-24/
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Vraag 3 
Hoe hard zet het college in om er voor zorg te dragen dat geluids-, milieu- en natuurnormen niet worden overschreden door 
toegenomen vliegverkeer rond Schiphol? Ziet het college mogelijkheden om het belang van de Natura2000 gebieden, 
waarover de vliegroutes onder andere lopen, in te zetten? Ziet het college mogelijkheden om de gang naar de rechter, mede 
in samenwerking met omliggende gemeenten, te zoeken als bekend wordt dat bepaalde normen worden overschreden? 
 
 

Antwoord 
De normen voor geluidbelasting en luchtvervuiling van Schiphol zijn met name vastgelegd in het Luchthavenverkeerbesluit 
Schiphol. Deze normen gaan uit van jaargemiddelden en zijn niet gekoppeld aan maatregelen op korte termijn. In het nieuwe 
geluidsstelsel dat in ontwikkeling is, wordt niet alleen gekeken naar jaargemiddelden, maar ook naar de feitelijke situatie op 
locatie. In het nieuwe stelsel zullen milieunormen mbt geluid meer centraal staan. Op het terrein van luchtkwaliteit wordt in 
de NOVEX Regio Schiphol gekozen voor het stapsgewijs verbeteren van de luchtkwaliteit, waarbij aansluiting bij 
programma’s zoals het Schone Luchtakkoord de focus heeft.  
 
Gooise Meren ondersteunt deze in de NOVEX regio Schiphol vastgelegde doelen. De weg naar de rechter zal gegeven  
de huidige wetgeving waarschijnlijk niet veel opleveren (er is geen duidelijk wettelijk kader om aan te toetsen). Gooise Meren 
vindt overigens wel dat op het vlak van luchtkwaliteit, net zoals dat gedaan wordt voor geluid, de weg naar heldere normen 
nadrukkelijker ingezet kan worden. Met deze stappen worden de rechten van inwoners uiteindelijk beter beschermd.  

 
Vraag 4 
Het (regionale) overleg over de groei van Schiphol verloopt moeizaam en wordt verder bemoeilijkt door internationale druk. 
De gemeente Amstelveen heeft in het verleden een ‘position paper’ ontwikkeld. Hoe staat het college tegenover een ‘Position 
Paper’ van de Gemeente Gooise Meren? Ziet het college mogelijkheden om regionaal zo’n ‘Position Paper’ te ontwikkelen? 
Welke middelen ziet het college om duidelijk te maken aan inwoners welke inspanningen de Gemeente wenst te verrichten?  

 
Antwoord 
Het college bereid een factsheet voor, dat voor inwoners zichtbaar maakt op welke manier Gooise Meren zich samen met 
partners zoals de BRS, Minder Hinder en de MRS inzet om overlast van vliegverkeer terug te dringen. Wij zullen hiervoor een 
pagina inrichten op onze gemeentelijke website. 


